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Protokół nr XI/2019 
z XI Sesji Rady Gminy Kłodawa, 

która odbyła się w dniu 25 września 2019 roku  

w Gminnym Ośrodku Kultury w Wojcieszycach. 

 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Wręczenie wyróżnień mieszkańcom Gminy Kłodawa. 

5. Przyjęcie protokołu z X Sesji Rady Gminy Kłodawa. 

6. Informacja Wójta Gminy Kłodawa o działalności w okresie międzysesyjnym. 

7. Realizacja planów zagospodarowania przestrzennego (druk BRG nr 143/2019). 

8. Działania gminy na rzecz osób starszych wiekiem (druki BRG nr 141/2019 oraz 144/2019). 

9. Informacja o realizacji budżetu gminy w I półroczu 2019 r. 

10. Informacja o stanie boisk oraz ich wykorzystaniu (druk BRG nr 139/2019). 

11. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmiany regulaminu wynagradzania nauczycieli (druk BRG nr 137/2019), 

b) wyboru ławników na kadencję 2020-2023 do Sądu Okręgowego w Gorzowie 

Wielkopolskim (druk BRG nr 138/2019), 

c) zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Kłodawa na 2019 rok (druk BRG nr 148/2019), 

d) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kłodawa na lata 2019-2022 (druk 
BRG nr 149/2019), 

e) wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości stanowiących własność Gminy 
Kłodawa oraz zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia tej 
umowy (druk BRG nr 146/2019), 

f) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej (druk BRG nr 147/2019), 
g) likwidacji samorządowego zakładu budżetowego (druk BRG nr 150/2019). 

12. Wolne wnioski. 

13. Zamknięcie obrad XI Sesji Rady Gminy Kłodawa. 

 
Ad. 1. Otwarcie sesji (rozpoczęcie o godz. 11:00). 
  
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona – przywitał wszystkich zebranych na obradach 
XI Sesji Rady Gminy Kłodawa. 
 
Ad. 2. Stwierdzenie quorum. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona – na podstawie dołączonej listy obecności 
(załącznik nr 1) stwierdził, że w obradach XI Sesji Rady Gminy Kłodawa uczestniczy 14 radnych,  
a więc Sesja jest prawomocna. 
 
Ad. 3. Przyjęcie porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona – poinformował, iż do Urzędu Gminy Kłodawa 
wpłynął wniosek o wprowadzenie punktu pod nazwą „Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Województwu Lubuskiemu na zadanie pod nazwą „Przebudowa odcinka drogi 
wojewódzkiej na 151 w m. Kłodawa w zakresie budowy wyspy dzielącej z uspokojeniem ruchu na 
wlocie od strony Barlinka”. 
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Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona – poddał pod głosowanie wprowadzenie jako 
punktu 11h „Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Lubuskiemu 
na zadanie pod nazwą „Przebudowa odcinka drogi wojewódzkiej nr 151 w m. Kłodawa w zakresie 
budowy wyspy dzielącej z uspokojeniem ruchu na wlocie od strony Barlinka”. 

GŁOSOWANIE NR 1 (załącznik nr 2 do protokołu) 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Głosy za   14 
Głosy przeciw   0 
Głosy wstrzymujące się  0 
 

W tym momencie do obrad dołączył Radny Gerard Bieryło. 
 

Ad. 4. Wręczenie wyróżnień mieszkańcom Gminy Kłodawa. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona – poinformował zgromadzonych  
o szczególnych osiągnięciach naukowych mieszkańca Kłodawy oraz osiągnięciach sportowych 
mieszkanki Chwalęcic, po czym uroczyście wręczono tym osobom listy gratulacyjne oraz upominki. 
 

Ad. 5. Przyjęcie protokołu z X Sesji Rady Gminy Kłodawa. 
 

Radny Henryk Brzana – poprosił o zmianę słowa „susza” na „gradobicie” na stronie 7 (15 wypowiedź 

w pkt Ad. 12). 

Radna Katarzyna Chmiel–Dera – poprosiła o wprowadzenie poprawek do protokołu: 

1. na stronie 3 w pkt. Ad. 9 (czwarta wypowiedź) o dodanie słów: „poinformowała, iż składała 

wniosek o budowę żłobka w Gminie Kłodawa kilka lat temu”, 

2. na stronie 6 w pkt. Ad. 12 (trzecia wypowiedź) o zmianę słów z: „powiększenia placu zabaw  

w Różankach” na: „powiększenia placu zabaw przy przedszkolu w Różankach”, 

3. na stronie 6 w pkt. Ad. 12 (trzecia wypowiedź) dodanie słów (cytat): „w celu wyeliminowania 

zakupu plastikowych butelek na wodę na posiedzenia Rady Gminy Kłodawa, w celu dbałości  

o ekologię i właśnie dania przykładu dobrego naszym mieszkańcom”. 

Radny Jan Kubera – poprosił o zmianę sformułowania z „wyniesienia wysepki” na „rozszerzenia 

wysepki” na stronie 5 w pkt Ad. 11d (druga wypowiedź). 

Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona – po otrzymaniu akceptacji pozostałych 

Radnych, poddał pod głosowanie przyjęcie wszystkich zaproponowanych poprawek do protokołu z X 

Sesji Rady Gminy Kłodawa. 

GŁOSOWANIE NR 2 (załącznik nr 2 do protokołu) 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Głosy za   15 
Głosy przeciw   0 
Głosy wstrzymujące się  0 
Protokół z IX Sesji Rady Gminy Kłodawa został przyjęty jednogłośnie. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona – w związku z brakiem dalszych uwag, poddał 
pod głosowanie przyjęcie protokołu z X Sesji Rady Gminy Kłodawa. 
 

GŁOSOWANIE NR 3 (załącznik nr 2 do protokołu) 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Głosy za   15 
Głosy przeciw   0 
Głosy wstrzymujące się  0 
Protokół z X Sesji Rady Gminy Kłodawa został przyjęty jednogłośnie. 
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Ad. 6. Informacja Wójta Gminy Kłodawa z działalności międzysesyjnej. 
 
Radna Bożena Adamczak – w związku z punktem 8 Informacji Referatu  Drogownictwa  przypomniała, 
iż wnioskowała o  montaż dwóch lamp na ulicy Kasztanowej w Różankach. Zapytała, jaki jest stan 
realizacji niniejszego zadania. 

Zastępca Wójta Gminy Kłodawa Andrzej Kwiatkowski – odpowiedział, iż trwają uzgodnienia z ENEA  
i przypomniał, iż przedmiotowa droga należy do Powiatu Gorzowskiego. Uzyskanie promesy na 
włączenie się w ciąg oświetlenia drogowego wymaga wydania warunków, a w ENEA trwa to dość 
długo. 

Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona – dodał, iż procedura formalna rzeczywiście 
jest bardzo długa i niezależna od Gminy. 

Radna Wanda Grabowska – w związku z tym samym punktem zaznaczyła, iż chodzi o ulicę Piaskową  
a nie jak napisano Piskową. 

Radny Jan Kubera - w związku z punktem 7 Informacji z prac Referatu  Drogownictwa, zapytał o jaki 
plac chodzi. 

Zastępca Wójta Gminy Kłodawa Andrzej Kwiatkowski – projekt budowy ścieżki wokół jeziora jest 
ściśle określony. Po zakończeniu inwestycji, celem uporządkowania, utwardzono teren od ulicy 
Jeziornej do samej ścieżki oraz wykonano chodnik. Dodatkowo celem zabezpieczenia przed 
ewentualnymi zniszczeniami ustawiono słupki ograniczające wjazd samochodów. 

Radna Bożena Adamczak - w związku z punktem 6 Informacji z prac Referatu Inwestycji zapytała, czy 
adaptacja poddasza  w szkole Podstawowej w Różankach nastąpi jeszcze w tym roku. 

Kierownik Jerzy Jesis – odpowiedział, iż w tym roku trwać będą same prace projektowe. 

Radny Roman Leśnicki – zapytał, czy trwają jeszcze jakieś prace w świetlicy w Kłodawie, w związku  
z przewidywanym terminem zakończenia inwestycji na 20.09.2019r. oraz czy określono termin 
otwarcia świetlicy. 

Kierownik Jerzy Jesis – odpowiedział, iż od wykonawcy wpłynęło pismo o zakończeniu prac, ale 
należy poczekać na przyjazd wszystkich służb, dokonanie odbiorów i otrzymanie dokumentów. 
Dopiero wtedy będzie można przewidywać kolejne terminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona – zaznaczył, iż kolejną kwestią będzie 
pozyskanie środków na wyposażenie świetlicy. 

Zastępca Wójta Gminy Kłodawa Andrzej Kwiatkowski – powiedział, iż wniosek na to został złożony  
i wstępnie pozytywnie oceniony. Sprawa rozstrzygnie się w najbliższych dniach, do 15 października. 
 
Ad. 7. Realizacja planów zagospodarowania przestrzennego (druk BRG nr 143/2019). 
 
Radna Katarzyna Chmiel Dera – podziękowała za ekspresową pracę przy przygotowaniu planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenu w Różankach, za skuteczne zablokowanie budowy 
biogazowni i fermy kurzej. W związku z faktem, iż uzgodnienia z instytucjami będą trwały do 30 
września, zapytała kiedy nastąpi dyskusja publiczna. 

Kierownik Jerzy Jesis – odpowiedział, iż na dzień dzisiejszy zbierane są uzgodnienia, które są 
przekazywane do biura projektowego w celu wprowadzenia zmian. W zależności od wagi tych zmian, 
okaże się, czy trzeba będzie ponownie wysłać plan do uzgodnień. Dopiero wówczas nastąpi 
wystawienie planu do publicznego wglądu przez około 21 dni. W tym czasie będzie trwała dyskusja 
publiczna, celem wniesienia uwag przez zainteresowanych. Wyraził nadzieję, iż plan uda się 
przedstawić Radzie Gminy na początku grudnia. 

Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona – zapytał, czy Radni wyrażają zgodę na 
ewentualne zwołanie Sesji nadzwyczajnej w celu jak najszybszego podjęcia uchwały  
w przedmiotowym temacie, tuż po skompletowaniu dokumentacji.  



 

4 
 

Radny wyrazili zgodę poprzez aklamację. 

Radny Roman Leśnicki – zapytał, dlaczego dwa plany zostały zaskarżone. 

Kierownik Jerzy Jesis – wyjaśnił, iż w planie dotyczącym Wojcieszyc chodziło o niedokładne 
określenie granic obwodnicy wsi. Jeżeli okaże się, że Wojewoda ma rację, zastosuje się inne zapisy.  

Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona – dopowiedział, iż zastrzeżenia Wojewody są 
techniczne a nie merytoryczne. Dotyczą sposobu wymiarowania planowanej drogi. 
 
Ad. 8. Działania gminy na rzecz osób starszych wiekiem (druki BRG nr 141/2019 oraz 144/2019). 
 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona – zaznaczył, iż poruszona problematyka 
nabiera coraz większego znaczenia ze względu na fakt, iż społeczeństwo się starzeje. Omówił 
przygotowany materiał. 

Radna Bożena Adamczak – stwierdziła, że  w naszej gminie realizowanych jest wiele różnorodnych 
zadań na rzecz osób starszych. Podziękowała władzom gminy za wielkie zainteresowanie   problemami 
i potrzebami seniorów. 

Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona – poruszył temat planów budowy domu dla 
osób starszych. 
 
Ad. 9. Informacja o realizacji budżetu gminy w I półroczu 2019 r. 
 
Skarbnik Gminy Agnieszka Chudziak – omówiła przygotowany materiał. 

Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona - poinformował zgromadzonych o treści 
Uchwały Nr 455/2019 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej z Zielonej Górze z dnia 
10 września 2019 roku w sprawie wydania opinii o informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy 
Kłodawa za I półrocze 2019 r., zawierającej pozytywne zaopiniowanie z uwagami przedłożonej 
informacji o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2019 r. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu Wanda Grabowska – poinformowała, iż komisja dokładnie 
przeanalizowała niniejszy temat. 

Radni nie wnieśli uwag. 
 
Ad. 10. Informacja o stanie boisk oraz ich wykorzystaniu (druk BRG nr 139/2019). 
 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona – omówił przedstawiony materiał i uzupełnił 
materiał o informację, iż na boisku w Wojcieszycach uruchomiono nowe oświetlenie, w całości 
finansowane przez klub sportowy Progres. 

Radni nie wnieśli uwag. 
 
Ad. 11a. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany regulaminu wynagradzania nauczycieli (druk BRG nr 
137/2019). 
 

Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona – wprowadził do tematyki projektu uchwały. 

Radny Roman Leśnicki – omówił problematykę projektu uchwały. 

Radna Bożena Adamczak – poinformowała, iż na ostatnim posiedzeniu Komisji Oświaty zgłosiła 
wniosek o podniesienie dodatku dla opiekuna stażu nauczycielskiego. Wójt Gminy odpowiedziała 
wówczas, iż przyjrzy się możliwościom. 

Radny Jan Kubera wnioskował o przegłosowanie projektu uchwały bez zmian. 

Zastępca Wójta Gminy Kłodawa Andrzej Kwiatkowski – odpowiedział, iż ten element wynagrodzenia 
nie jest regulowany Kartą Nauczyciela, a projekt uchwały obejmuje jego 50% podwyżkę. Zaznaczył, iż 
będą trwały rozważania nad jego podniesieniem. 
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Radny Jan Kubera zgłosił wniosek o głosowanie projektu uchwały bez zmian. 

Nastąpiła dyskusja na przedmiotowy temat pomiędzy Radnym Wiesławem Witczykiem, 
Przewodniczącym Rady Gminy Kłodawa Andrzejem Koroną, Zastępca Wójta Gminy Kłodawa 
Andrzejem Kwiatkowskim, Radną Bożeną Adamczak, Dyrektorem Szkoły Podstawowej w Kłodawie 
Dorotą Żołądziejewską, Radną Wandą Grabowską, Radną Katarzyną Chmiel-Derą, Skarbnikiem Gminy 
Agnieszką Chudziak, Radnym Janem Kuberą, Dyrektorem Przedszkola Publicznego w Kłodawie 
Stanisławą Szpyrą. 

Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona - w związku z brakiem dalszych uwag, poddał 
pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie zmiany regulaminu wynagradzania nauczycieli (druk BRG 
nr 137/2019). 
 
GŁOSOWANIE NR 4 (załącznik nr 2 do protokołu) 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
 
Głosy za   15 
Głosy przeciw   0 
Głosy wstrzymujące się  0 

Uchwała została podjęta i zarejestrowana pod pozycją XI/84/19. 
 
Ad. 11b. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników na kadencję 2020-2023 do Sądu 
Okręgowego w Gorzowie Wielkopolskim (druk BRG nr 138/2019). 
 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona – wprowadził w tematykę projektu uchwały, 
wyjaśnił konieczność i zasady głosowania tajnego na ławników. Poprosił o zgłaszanie się kandydatów 
na członków Komisji Skrutacyjnej. 

Radny Jan Kubera – zapytał, czy nie zgłoszono więcej kandydatów na ławników. 

Radna Bożena Adamczak – zgłosiła kandydatury (na członków komisji skrutacyjnej): Radnego Rafała 
Chodkiewicza, Radnej Janiny Maciejewskiej i Radnej Wandy Grabowskiej. Zaproponowani Radni 
wyrazili zgodę na kandydowanie. 

Ze względu na brak kolejnych kandydatur, Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona 
poddał pod głosowanie skład Komisji Skrutacyjnej w osobach: Radnego Rafała Chodkiewicza, Radnej 
Janiny Maciejewskiej i Radnej Wandy Grabowskiej. 
 
GŁOSOWANIE NR 5 (załącznik nr 2 do protokołu) 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
 
Głosy za   15 
Głosy przeciw   0 
Głosy wstrzymujące się  0 
 
Po wyborze Komisji Skrutacyjnej rozdano karty do głosowania i przeprowadzono  
wybory na ławników na kadencję 2020-2023 do Sądu Okręgowego w Gorzowie Wielkopolskim. 
 
Po przeprowadzeniu głosowania Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Rafał Chodkiewicz odczytał 
protokół z przeprowadzonych wyborów, w którym zawarto informację, iż w wyniku wyborów 
ławnikami została Pani Danuta Cieśla oraz Pani Maria Rzyszkowska. Obie  kandydatki otrzymały po 15 
głosów. 
 
W związku z powyższym uzupełniono projekt uchwały o nazwiska ławników, następnie 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona poddał pod głosowanie podjęcie uchwały  
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w sprawie wyboru ławników na kadencję 2020-2023 do Sądu Okręgowego w Gorzowie 
Wielkopolskim. 
 
 
GŁOSOWANIE NR 6 (załącznik nr 2 do protokołu) 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
 
Głosy za   15 
Głosy przeciw   0 
Głosy wstrzymujące się  0 
Uchwała została podjęta i zarejestrowana pod pozycją XI/85/19. 
 
Ad. 11c. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Kłodawa na 2019 rok 
(druk BRG nr 148/2019). 
 
Skarbnik Gminy Agnieszka Chudziak – omówiła projekt uchwały i wprowadzone autopoprawki, 
polegające na zwiększeniu w budżecie subwencji oświatowej oraz zwiększeniu kwoty dotacji 
Województwu Lubuskiemu przeznaczonej na wykonanie wysepki zwalniającej na ulicy Gorzowskiej  
w Kłodawie. 
 
Nastąpiła dyskusja na temat wysokości kwoty dotacji pomiędzy Radnym Romanem Leśnickim, 
Kierownikiem Agnieszką Szurgot-Miłosz, Przewodniczącym Rady Gminy Kłodawa Andrzejem Koroną  
i Radną Katarzyną Chmiel-Derą. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona – w związku z brakiem uwag, poddał pod 
głosowanie podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Kłodawa na 2019 r. 
 
GŁOSOWANIE NR 7 (załącznik nr 2 do protokołu) 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
 
Głosy za   15 
Głosy przeciw   0 
Głosy wstrzymujące się  0 
Uchwała została podjęta i zarejestrowana pod pozycją XI/86/19. 
 
Ad. 11d. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kłodawa na 
lata 2019-2022 (druk BRG nr 149/2019). 
 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona - w związku z brakiem uwag, poddał pod 
głosowanie podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kłodawa na 
lata 2019-2022. 
 
GŁOSOWANIE NR 8 (załącznik nr 2 do protokołu) 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
 
Głosy za   15 
Głosy przeciw   0 
Głosy wstrzymujące się  0 
Uchwała została podjęta i zarejestrowana pod pozycją XI/87/19. 
 
Ad. 11e. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 
stanowiących własność Gminy Kłodawa oraz zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 
trybu zawarcia tej umowy (druk BRG nr 146/2019). 
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Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona – omówił projekt uchwały i przypomniał, że 
projekt został przeanalizowany na Komisji Komunalnej. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona – w związku z brakiem dalszych uwag, poddał 
pod głosowanie podjęcie uchwały w wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 
stanowiących własność Gminy Kłodawa oraz zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 
trybu zawarcia tej umowy. 
 
GŁOSOWANIE NR 9 (załącznik nr 2 do protokołu) 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
 
Głosy za   15 
Głosy przeciw   0 
Głosy wstrzymujące się  0 
Uchwała została podjęta i zarejestrowana pod pozycją XI/88/19. 
 
Ad. 11f. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej (druk 
BRG nr 147/2019). 
 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona – omówił projekt uchwały, a w związku  
z brakiem dalszych uwag, poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
nabycie nieruchomości gruntowej. 
 
GŁOSOWANIE NR 10 (załącznik nr 2 do protokołu) 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
 
 Głosy za   15 
Głosy przeciw   0 
Głosy wstrzymujące się  0 
Uchwała została podjęta i zarejestrowana pod pozycją XI/89/19. 
 
Ad. 11g. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji samorządowego zakładu budżetowego (druk BRG 
nr 150/2019). 
 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona – omówił projekt uchwały i założenia 
przyświecające zmianom zasad funkcjonowania Zakładu Komunalnego. 

Nastąpiła dyskusja na przedmiotowy temat pomiędzy Radnym Benedyktem Piotrowskim, Radcą 
Prawnym dr. Krzysztofem Grzesiowskim, Przewodniczącym Rady Gminy Kłodawa Andrzejem Koroną 
oraz Radną Katarzyna Chmiel-Derą, na pytanie której Kierownik Krzysztof Rokicki odpowiedział, iż 
likwidacja Zakładu Komunalnego jest zasadna i potrzebna. Do dyskusji włączyli się Radny Wiesław 
Witczyk, Radny Jan Kubera, Zastępca Wójta Andrzej Kwiatkowski oraz Radny Roman Leśncki. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona – w związku z brakiem dalszych uwag, poddał 
pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie likwidacji samorządowego zakładu budżetowego. 
 
GŁOSOWANIE NR 11 (załącznik nr 2 do protokołu) 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
 
Głosy za   15 
Głosy przeciw   0 
Głosy wstrzymujące się  0 
Uchwała została podjęta i zarejestrowana pod pozycją XI/90/19. 
 



 

8 
 

Ad. 11h. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Lubuskiemu na 
zadanie pod nazwą „Przebudowa odcinka drogi wojewódzkiej na 151 w m. Kłodawa w zakresie 
budowy wyspy dzielącej z uspokojeniem ruchu na wlocie od strony Barlinka”. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona – omówił projekt uchwały, następne, 
w związku z brakiem dalszych uwag, poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Województwu Lubuskiemu na zadanie pod nazwą „Przebudowa odcinka drogi 
wojewódzkiej na 151 w m. Kłodawa w zakresie budowy wyspy dzielącej z uspokojeniem ruchu na 
wlocie od strony Barlinka”. 
 
GŁOSOWANIE NR 12 (załącznik nr 2 do protokołu) 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
 
Głosy za   15 
Głosy przeciw   0 
Głosy wstrzymujące się  0 
Uchwała została podjęta i zarejestrowana pod pozycją XI/91/19. 
 
Ad. 12. Wolne wnioski. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona – wyjaśnił, iż wniosek Radnej Katarzyny 
Chmiel–Dery, zaaprobowany przez Radnych, dotyczący zakupu dzbanków filtrujących wodę zostanie 
zrealizowany poprzez zakup dużego dystrybutora wody, jednakże w miejscu docelowym, gdzie będą 
odbywały się posiedzenia Rady, czyli na Sali Wiejskiej w Kłodawie. 

Radna Bożena Adamczak – złożyła wniosek o podniesienie dodatku dla opiekuna stażu 
nauczycielskiego do 250,00 zł ale tylko w szkołach, ze względu na wypowiedź Dyrektora Przedszkola 
Publicznego w Kłodawie Stanisławy Szpyry, która stwierdziła, iż praca opiekuna stażu jest mniej 
pracochłonna od wychowawstwa. 

Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona – zaznaczył, iż adresatem wniosku jest Wójt 
Gminy Kłodawa, czyli Radni powinni zwrócić się z wnioskiem o przygotowanie projekt uchwały, która 
podwyższyłaby kwotę dodatku dla opiekuna stażu. 

Dyrektor Przedszkola Publicznego w Kłodawie Stanisława Szpyra – wyjaśniła, iż wcześniej 
powiedziała, że praca opiekuna stażu jest tak samo ważna jak rola wychowawcy, jednakże wymaga 
trochę mniej pracy. Zaznaczyła, że również uważa, iż obecna kwota jest za niska. 

Radny Jan Kubera – zaproponował, by taki wniosek sporządziła Komisja Oświaty albo została zawarta 
w interpelacji. 

Radna Wanda Grabowska – poparła słowa poprzednika. 

Radna Bożena Adamczak – zgodziła się z sugestią, poruszy temat na najbliższym posiedzeniu Komisji 
Oświaty. Następnie złożyła dwie interpelacje. Pierwsza dotyczy uhonorowania nieżyjącego mieszkańca 
Różanek – bohatera walczącego pod Monte Cassino (nagrobek ś.p. Jana Kuleszy jest bardzo 
zniszczony, wymaga wymiany), druga - wybudowania bezpiecznego placu zabaw w Różankach  
(w miejsce  obecnego, niewielkiego placu zabaw znajdującego się na terenie Lasów Państwowych 
przy ulicy Dębowej). 

Radna Wanda Grabowska – poprosiła o zasypanie dziur na ul. Leśnej w Chwalęcicach. Zapytała, czy 
istnieje możliwość mniejszego ograniczenia prędkości na drodze powiatowej relacji Kłodawa – 
Chwalęcice, w związku z zakończeniem budowy ścieżki rowerowej. Zapytała także o tegoroczne plany 
dotyczące rozbudowy sieci kanalizacyjnej na ulicach Leśnej, Sosnowej, Dębowej, Brzozowej  
i Pszenicznej w Chwalęcicach. 

Kierownik Agnieszka Szurgot-Miłosz – odpowiedziała, iż odbyło się spotkanie z zarządcą drogi czyli 
Przedstawicielami Powiatu Gorzowskiego i Komendantem Wydziału Ruchu Drogowego, którzy wydali 
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negatywną opinię na temat zwiększenia prędkości ze względu na ukształtowanie drogi i braku 
widoczności na łukach. Ich zdaniem, zwiększenie  prędkości przyczyni się zmniejszenia bezpieczeństwa 
na drodze. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Korona – powiedział, iż nie rozumie tego stanowiska i uważa, że 
jest niezgodne z życiową praktyką, ponieważ stawianie ograniczeń, nakazów i zakazów, które nie będą 
stosowane przez większość społeczeństwa, mija się z celem.  

Kierownik Jerzy Jesis – powiedział, iż ogłoszony zostanie przetarg na rozbudowę kanalizacji na ulicy 
Leśnej i prostopadłych do niej, lecz w zależności od kwoty, która zostanie przeznaczona na zadanie, 
tyle ulic zostanie wykonane. Pozwolenie na budowę wydane zostało 23 września br., należy poczekać 
na uprawomocnienie, w międzyczasie przygotowywany jest przetarg. Dodał, iż dziury zostaną 
zasypane, ale w chwili obecnej nie zostaną przeznaczone tam większe środki, ponieważ ten teren i tak 
zostanie rozkopany. 

Zastępca Wójta Gminy  Andrzej Kwiatkowski – dodał, iż dzisiaj albo jutro wykonawca odpowiedzialny 
za bieżące utrzymanie nawierzchni dróg gminnych, wykona ten odcinek ulicy Leśnej  
i drogę w kierunku na Santocka. 

Radna Katarzyna Chmiel-Dera – poinformowała, iż dnia 13 września złożyła trzy interpelacje. 
Pierwsza dotyczyła poprawy infrastruktury na placu zabaw i boiska do petanque na ulicy Dębowej  
w Różankach. Druga dotyczyła poprawy infrastruktury i naprawy ławostołów oraz doposażenie  
o nowy sprzęt dla małych dzieci na boisku sportowym, na placu zabaw, które należy do Nadleśnictwa. 
Trzecia interpelacja dotyczyła poprawy bezpieczeństwa na skrzyżowaniu ulicy Sportowej z ulicą 
Kwiatową. Poprosiła o wizję lokalną na tym skrzyżowaniu i wyraziła prośbę o rozszerzenie wizji o inne 
skrzyżowanie, na ulicy Niepodległości (przy krzyżu), celem rozważenia możliwości ustawienia 
spowalniaczy lub innych ograniczeń. 

Zastępca Wójta Gminy  Andrzej Kwiatkowski – powiedział, iż nie widzi problemu w spotkaniu  
i wypracowaniu konsensusu. Dodał, iż jednak większość przypadków łamania prawa jest niezależna od 
zarządcy drogi, tylko od kultury kierowców a raczej jej braku. 

Radna Katarzyna Chmiel-Dera – potwierdziła słowa dotyczące brawury kierowców, wyjaśniając, iż 
dlatego prosi o budowę spowalniacza czy innej przeszkody. 

Radny Roman Leśnicki – zapytał, dlaczego nie wykonano nakładki asfaltowej na długości ok 30 m  
na ulicy Wojcieszyckiej przy plaży i zaznaczył problem wysokiego krawężnika przy ulicy Olchowej, 
utrudniającego poruszanie się zarówno pieszym jak i rowerzystom. 

Kierownik Agnieszka Szurgot-Miłosz – odpowiedziała, iż obniżenie krawężnika jest już zlecone 
wykonawcy, zostanie wykonane do końca października. Brakująca nakładka asfaltowa będzie 
wykonana przez Zarząd Dróg Powiatowych. Gmina nie mogła zakwalifikować tego fragmentu drogi do 
projektu budowy ścieżki ponieważ nie jest ściśle z nią związany.  

Radny Wiesław Witczyk – zwrócił uwagę, iż ścieżka rowerowa w Kłodawie na całej długości  jest  
w wielu miejscach zapadnięta. Zapytał, czy zdemontowany plac zabaw dla dzieci obok marketu Dino 
zostanie ustawiony ponownie. 

Kierownik Agnieszka Szurgot-Miłosz – odpowiedziała, iż planuje się wymienić nawierzchnię na 
asfaltową, gdyż kostka ulega szybkiemu niszczeniu. W związku z tym, szukane są środki zewnętrzne na 
sfinansowanie tego zadania. W związku z placem zabaw wyjaśniła, iż urządzenia, które tam stały, były 
bardzo niszczone przez mieszkańców, a zaledwie tydzień po jego ustawieniu już dwa elementy zostały 
popsute. Dlatego też, te urządzenie już tam nie wróci. Jeżeli Dino wyrazi zgodę, ustawiona zostanie 
ścianka wspinaczkowa. 

Zastępca Wójta Gminy  Andrzej Kwiatkowski – dodał, iż właścicielem przedmiotowego terenu jest 
sklep Dino. Przed rozpoczęciem inwestycji przez PWiK, w związku z którą zdemontowano plac zabaw, 
właściciele sklepu przekazali informacje, iż planowane jest powiększenie parkingu, w związku  
z czym nie będą mogli wyrazić zgody na ponowne usytuowanie urządzeń. Będą trwały konsultacje  
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w tej sprawie. 

Sołtys Sołectwa Wojcieszyce Ewelina Juszczyk – poprosiła o oznakowanie dojazdu do przedszkola, na 
skrzyżowaniu ulic Osiedlowej i Wspólnej w Wojcieszycach. Dodała, iż brakuje także przejścia dla 
pieszych łączącego chodnik z bramą przedszkola. 

Radny Jan Kubera – powiedział, iż niecałe dwa lata temu remontowano ścieżki, ale jak widać to nie 
zdaje egzaminu. Powiedział, iż należy się zastanowić, czy nie wymienić wszystkich nawierzchni na 
asfaltowe, bardziej stabilne. 

Zastępca Wójta Gminy  Andrzej Kwiatkowski – odpowiedział, iż koszt budowy takiej ścieżki jest 
bardzo wysoki, dlatego całkowita wymiana nie jest prosta. Szukane są zewnętrzne środki finansowe, 
które jednak częściej są przyznawane na budowę nowych inwestycji, a nie remontowanie starych. 

Radna Wanda Grabowska – podziękowała za lampę na ulicy Stawowej w Chwalęcicach. 

Sołtys Sołectwa Santocko Mirosław Dawidowicz – podziękował władzom Starostwa za oznakowanie 
głównej ulicy i obniżenie dopuszczalnej prędkości, oraz władzom Gminy za oznakowanie dotyczące 
ograniczenia przejazdu samochodów ciężarowych na ulicy Dębowej w Santocku. 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Korona – poinformował, iż zakończył się okres zebrań wiejskich 
w sprawie konsultacji projektów statutów sołectw, w związku z czym istnieje możliwość, że Statuty 
zostaną postawione na sesji już w październiku. Dodał, iż na wspomnianych zebraniach formułowano 
także wnioski do funduszu sołeckiego oraz do budżetu Gminy. Sposób rozpatrywania niniejszych 
wniosków zostanie jeszcze przedyskutowany. Wyraził słowa uznania dla Skarbnik Gminy Agnieszki 
Chudziak w związku z działaniem w sprawie funduszu sołeckiego, przygotowaniem dokumentów  
oraz służeniem radą i pomocą. 

Skarbnik Gminy Agnieszka Chudziak – wyraziła przekonanie, iż z wnioskami do funduszu sołeckiego 
nie będzie większych problemów, gdyż na bieżąco trwały konsultacje. 
 
Ad. 12. Zamknięcie obrad XI Sesji Rady Gminy Kłodawa. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona  
o godzinie 14:10 zamknął obrady XI Sesji Rady Gminy Kłodawa. 
 
 
 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołowała: 
 
Elwira Cierniewska       
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Andrzej Korona 


